
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 24. maj 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 581
Kulturministeren udtaler om regeringens nye streamingafgift – det såkaldte kulturbidrag 
– følgende: ”Det er ikke et bidrag, vi putter i statskassen. Det er penge, streamingtjene-
sterne kan søge hjem igen, hvis de producerer dansk indhold”. Vil ministeren bekræfte 
kulturministerens udlægning, og dermed at der ikke er tale om en skat? Vil ministeren 
på den baggrund endvidere redegøre for, om det kan forventes, at ikke-skatten vil blive 
overvæltet i de priser, forbrugerne oplever på deres streaming-abonnementer? Vil mini-
steren – eftersom pengene fra en streamingafgift ikke puttes i statskassen – redegøre 
for, hvordan der sondres i den fremtidige støtte på området mellem tiltag, der støttes via 
midler fra ”statskassen” og tiltag, der støttes via midler fra et kulturbidrag – som det jf. 
udtalelserne må forstås – ikke kan betragtes som værende fra statskassen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Schack Elholm (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Louise.Elholm@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anne Paulin
formand
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